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Acta de la sessió plenària extraordinària del Consell de l’Alumnat 

 

Dia: 7 de juliol de 2020 
Hora: 17 h 
Lloc: Microsoft Teams (https://teams.microsoft.com/l/meetup-
join/19%3ameeting_YTI4NmI4MTUtMmQ2NC00NjE2LWI4MTMtN2QxOGM3NzNiMDVi%40thre
ad.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22a2313cab-b1c3-4f3a-bb11-
2157447ddbb4%22%2c%22Oid%22%3a%22ed633b9d-2045-4bdf-abce-
3bea9d901735%22%7d)  
 
Assistents: 

Almendros Viladerrams, Francesc 

Artigas i Martín, Marc 

Aumatell i Mas, Jordi   

Carrillo Canales, Daniel 

del Pozo  de Torres, Pau   

Garriga Puig, Jordi 

Lecha Solé, Maria 

Leira Mas, Martí 

Martínez Serra, Albert 

Matamoros López, Neus 

Ramírez Martín, Guillermo 

Sánchez Oussedik, Dana 

Téllez  Toló, Lluís 

Usart Angalada, Marc 

Vives Cantero, Genís 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

2. Informe del Secretari 

3. Ratificació d’acords 

3.1. Ratificació, si escau, de la condició de membres de la Comissió Permanent de la 

senyora Dana Sánchez Oussedik i del senyor Joan Alcaraz Comabella 

3.2. Ratificació, si escau, de l’Acord de la Comissió Permanent del Consell de l’Alumnat 

de data 29 de maig de 2020 
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4. Nomenaments 

4.1. Nomenament dels membres de la Comissió de beques de col·laboració i pràctiques 

externes del Consell de l’Alumnat 

4.2. Nomenament del representant d’estudiants de la Universitat de Barcelona al Consell 

Assessor Municipal d’Universitats (CAMU) 

4.3. Nomenament de les vacants a les Comissions pròpies i les delegades del Consell de 

Govern. 

5. Covid-19 

5.1. Informe de la gestió a càrrec de la Comissió Permanent 

5.2. Debat entorn a la situació actual 

5.3. Propostes per al curs vinent 

6. Eleccions d’estudiants 

7. Representació interuniversitària 

7.1. Ratificació dels càrrecs de la Universitat de Barcelona als òrgans de representació 

interuniversitària 

7.2. Traspàs de la feina desenvolupada en aquest sentit 

8. Mocions 

8.1. Moció de la candidatura Fem-la Pública respecte la rebaixa dels preus públics 

universitaris 

8.2. Moció de la candidatura Fem-la pública de suport a la Sindicatura Electoral de l’1-O 

9. Afers urgents i de tràmit 

10. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió: 
 
Es dona inici de la sessió a les 16 hores i 20 minuts. 
 

El Secretari dona inici a la sessió i recorda les indicacions de la mateixa, enviades amb antelació 

a tots els membres del Consell. Remarca que participar-hi implica acceptar la gravació, que 

s’utilitzarà a efectes d’elaborar l’acta. Respecte del procediment, serà una sessió en línia i es 

votarà a través de la mà habilitada per a demanar torn; per agilitzar el procediment, primer es 

demanaran vots en contra, tot seguit abstencions i la resta de vots dels presents seran comptats 

com a favorables, tal com s’ha fet a la resta de reunions de la Universitat.  

 



 

D’altra banda, agraeix l’assistència als membres del Consell de l’Alumnat i el fet que hi hagi 

quòrum per a dur a terme la reunió. 

 

1. Aprovació de l’acta anterior  
 
El Secretari explica que, com és habitual, el primer punt de l’ordre del dia és l’aprovació de l’acta 

anterior. Informa als presents que s’han de realitzar canvis al recompte de les votacions, perquè 

n’hi ha que estan mal compatibilitzats. En canvi, no ha rebut cap altra esmena. 

 

S’obre un torn de paraules i ningú intervé. 

 

Com que no hi ha vots en contra, ni abstencions, s’aprova l’acta anterior per unanimitat. 

 

Votació: 
A favor: 14 
En contra:   
Abstencions:  
Total: 14 
 
2. Informe del secretari 
 
El Secretari explica que, respecte dels altres plenaris, hi ha hagut la diferència que s’ha enviat 

prèviament l’Informe a la celebració de la sessió. En aquest sentit, explica que ha passat molt de 

temps des de l’anterior Plenari, s’ha fet molta feina i volia que tothom tingués una síntesi de les 

tasques que s’han dut a terme.  

 

Alguns membres avisen el Secretari que no troben la «maneta» per a poder demanar torn o bé 

votar. Després d’intentar trobar-hi una solució, avisa als membres del Plenari que els vots 

s’emetran a través del xat habilitat a l’aplicació per a la sessió.  

 

El Secretari explica que l’informe està dividit en diversos apartats. En primer lloc, hi ha l’apartat 

«El Consell i els estudiants» parla de la relació de la representació estudiantil i els temes que 

s’han pogut dur a terme en relació amb l’estudiantat en general. En segon lloc, «Transparència i 

ètica», que agrupa qüestions més internes però orientades al fet que es conegui la nostra activitat, 

cosa que és absolutament important i ens ha d’interessar. 

 

D’altra banda, tindríem l’apartat de «Foment de la participació estudiantil», arran d’una reflexió de 

la Comissió Permanent respecte que els representants d’estudiants tenim poca veu i s’hauria de 



 

potenciar. Per altre costat, «La veu de l’estudiantat» explica com hem incidit en les grans 

demandes de l’estudiantat i, finalment, l’apartat «Covid-19: moments difícils, solucions», que 

s’analitzarà més detingudament al punt de Covid-19. 

 

Remarca que la voluntat era que els membres del Consell poguessin mirar-se detingudament 

l’informe i fer les preguntes oportunes, així que anuncia que no en reproduirà el contingut íntegre, 

però obre torn de paraules per a preguntar. En cas que algú no se l’hagi pogut llegir i li sorgeix 

algun dubte més endavant, el Secretari proposa que li enviïn un correu a consell.alumnat@ub.edu 

i respondrà de bon grat a qualsevol pregunta.  

 

No hi ha cap intervenció i es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 
3. Ratificació d’acords 

 

3.1. Ratificació, si escau, de la condició de membres de la Comissió Permanent de 

la senyora Dana Sánchez Oussedik i del senyor Joan Alcaraz Comabella 

 
El Secretari explica que es tracta d’un formalitat de l’art. 17.9 del Reglament d’Organització 

d’Estudiants (ROE), que determina que en cas que algun membre de la Comissió Permanent 

dimiteixi, la candidatura corresponent el substituirà i el Consell ho haurà de confirmar per majoria 

absoluta dels presents. Explica que, degut a la urgència i necessitat de la pandèmia de la Covid-

19, la Comissió els va admetre com a membres de ple dret i es va obligar a ratificar la decisió al 

Plenari. 

 

Anuncia que s’inicia la votació i recorda les indicacions de la votació. No hi ha cap vot en contra, 

ni abstenció. 

 
Votació: 
A favor: 14 
En contra:   
Abstencions:  
Total: 14 
 
S’aprova per unanimitat. 
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3.2. Ratificació, si escau, de l’Acord de la Comissió Permanent del Consell de 

l’Alumnat de data 29 de maig de 2020 

 

S’hi afegeix una persona. 

 

El Secretari exposa que en principi, segons l’acord sobre representació interuniversitària del 

Plenari del 20 de novembre del 2018, la forma en què es tenia repartit era a través de quotes de 

les candidatures i eren aquestes les que nomenaven els seus representants a cada reunió. Com 

que ningú es va presentar a les eleccions a la Coordinació, es va decidir crear una Comissió 

Gestora per a pilotar el Consell de l’Estudiantat de les Universitats Catalanes (CEUCAT) en 

aquesta transició. Fins ara, per a la representació al CEUCAT s’havia seguit aquest model, però 

es va veure la necessitat de nomenar representants per anar-hi.  

 

Per a fer-ho, calia nomenar representants permanents de la UB al CEUCAT, perquè és una 

condició sine qua non per a poder ser membre de la Gestora. En aquest sentit, el Secretari explica 

que li pertoca un lloc al Plenari del CEUCAT com a membre nat i els altres dos membres li pertoca 

al Plenari del Consell decidir-los. Deguda a la situació d’impossibilitat de celebrar un Consell de 

l’Alumnat abans de la constitució de la Comissió Gestora, i gràcies a les mesures extraordinàries 

contemplades per la Covid-19, la Comissió Permanent va aprovar una resolució per nomenar la 

senyora Dana Sánchez Oussedik i el senyor Joan Alcaraz Comabella a l’òrgan. Pel volum de 

feina que suposa, es nomenà també el senyor Francesc Almendros Viladerrams com a suplent.  

 

Explica que va ser una aposta per intentar trencar amb la dinàmica d’infrarepresentació femenina 

als òrgans interuniversitaris. De fet, exposa que a la Comissió Gestora només hi ha dues dones 

de quinze membres que la composen i ho qualifica d’indignant. Per això, expressa que creu que 

la Universitat de Barcelona havia de tenir el compromís que almenys una de les tres persones 

havia de ser una dona, perquè no s’entén que una universitat com la nostra, oberta i plural, enviï 

només homes a representar-nos. Va ser una de les crítiques que es van fer arran d’una reunió 

amb l’Honorable Consellera Àngels Chacón i l’hem d’entomar i millorar amb el temps. 

 

S’obre torn de paraula i no hi ha cap intervenció. Es procedeix tot seguit a la votació i no hi ha 

vots en contra, ni abstenció. 

 

 



 

Votació: 
A favor: 15 
En contra:  
Abstencions:  
Total: 15 
 
S’aprova per unanimitat.  
 
4. Nomenaments 

 

4.1. Nomenament dels membres de la Comissió de beques de col·laboració i 

pràctiques externes del Consell de l’Alumnat 

 

El Secretari explica que el Plenari del Consell de l’Alumnat, quan es va debatre sobre beques de 

col·laboració, la Dra. Mercè Puig va proposar que es creés una Comissió d’estudi de beques de 

col·laboració i pràctiques externes. En aquest sentit, es va delegar en la Comissió Permanent 

l’elecció de la composició de la nova Comissió i es decidí que fossin 7 persones, proporcional als 

vots obtinguts a les eleccions, de la mateixa forma que a la Permanent.  

 

Proposa delegar en la Comissió Permanent, el nomenament de les persones a la Comissió de 

beques de col·laboració i pràctiques externes del Consell de l’Alumnat, d’acord amb l’art. 20.7 del 

Reglament d’Organització d’Estudiants, entenent que és proporcional a la representació dels 

grups i, per tant, no hi ha d’haver problema de representativitat. Demana si hi ha algú que pensa 

que no s’hauria de delegar. 

 

La senyora Neus Matamoros intervé per demanar que les candidatures tinguin responsabilitat a 

les reunions, perquè no pot ser que a la Comissió Acadèmica hi vagin tres persones i dos siguin 

el senyor Lloberas i ella mateixa. Sap que tothom és estudiant, però toca ser-hi i les qüestions de 

beques de col·laboració i pràctiques, ara que segons ella tenim l’Equip Rectoral de la nostra part, 

és important. Per tant, demana responsabilitat en els nomenaments. 

 

El Secretari agraeix la intervenció i, després de demanar si hi ha algun torn més, dona inici a la 

votació. Hi ha una abstenció i anuncia el resultat de la votació. 

 

 

 

 



 

Votació: 
A favor: 14 
En contra:  
Abstencions: 1 
Total: 15 
 
S’aprova la proposta. 
 

4.2. Nomenament del representant d’estudiants de la Universitat de Barcelona al 

Consell Assessor Municipal d’Universitats (CAMU) 

 

El Secretari explica que fa temps que des de l’Ajuntament de Barcelona demanen que nomenem 

algú al Consell Assessor Municipal d’Universitats (CAMU), el seu objectiu és establir les 

orientacions de política universitària de la ciutat i hi estan representades totes les universitats que 

hi tenen seu. Es reuneix i aprova propostes dintre del marc competencial del consistori, però és 

un òrgan consultiu. Proposa que hi vagi ell mateix com a representant de l’estudiantat de la 

Universitat de Barcelona per així estar al dia de l’activitat que s’hi duu a terme, especialment tenint 

en compte que queda un any. Demana si algú altre té alguna proposta de nomenament.  

 

S’inicia la votació i no s’emet cap vot en contra ni abstenció.  

 

Votació:  
A favor: 15 
En contra:  
Abstencions:  
Total: 15 
 
S’aprova per unanimitat. 

 

4.3. Nomenament de les vacants a les Comissions pròpies i les delegades del 

Consell de Govern. 

 

El Secretari exposa que, tal com es diu a l’informe, hi ha 65 membres del Consell de l’Alumnat de 

90 que hauríem de ser-ne, moltes llistes no es poden substituir i s’haurien de suplir els llocs que 

han quedat vacants a les Comissions pròpies i les delegades del Consell de Govern. Proposa 

que, d’acord amb l’art. 20.7 del Reglament d’Organització d’Estudiants, es delegui en la Comissió 

Permanent el nomenament de les vacants que corresponguin, perquè a l’hora de fer-los es va 

tenir en compte el criteri de proporcionalitat entorn a les candidatures a través d’un pacte entre 



 

aquestes. Es compromet, en nom propi i de la Comissió Permanent, a respectar aquesta 

proporcionalitat.  

 

S’inicia la votació i hi ha un vot en contra.  

 

Votació: 
A favor: 14 
En contra: 1 
Abstencions:  
Total: 15 
 
S’aprova la proposta. 
 

5. Covid-19 

 

5.1. Informe de la gestió a càrrec de la Comissió Permanent 

 

El Secretari informe que, en primer lloc, exposarà com ha anat i què s’ha anat fent, els membres 

de la Comissió Permanent podran afegir tot allò que vulguin i s’obrirà un torn de paraula entorn a 

l’Informe de la gestió. Com ha comentat anteriorment, aquest és el darrer punt de l’Informe del 

Secretari. 

 

La Comissió Permanent s’ha reunit en dues ocasions i ha publicat diversos acords, tant en 

reunions síncrones com en asíncrones. S’ha creat un grup telemàtic entre els membres de la 

Comissió Permanent, el Consell de Govern i la Comissió Acadèmica per tal de mantenir-nos al 

dia entre tothom. Es varen elaborar les 18 propostes del Consell de l’Alumnat, en gran part van 

ser escoltades. D’altra banda, es va crear el correu estudiants-coronavirus@ub.edu i se’n fa una 

valoració positiva, tot i que el fet que no haguem pogut gestionar totes les consultes evidencia 

una mancança de temps, perquè no tenim cap tècnic que ens ajudi en aquestes qüestions. En tot 

cas, agraeix a totes les persones que van formar el Grup de Treball creat ad hoc per executar el 

Protocol del correu i respondre les consultes, i considera que ha estat una de les grans fites del 

Consell durant la pandèmia.  

 

Pel que fa a les xarxes socials del Consell, es va intentar mantenir contacte directe amb els 

estudiants, oferir-nos per ajudar en allò que fes falta. S’està gestionant la qüestió dels estudiants 

de Psicofarmacologia, hi va haver molt d’enrenou per les xarxes socials i com a Consell hi vàrem 

respondre ràpidament. Hem intentat mediar i buscar una solució, així com mantenir-nos al costat 
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dels representants d’estudiants de les Facultats. Una altra qüestió important és que per primer 

cop a la història vàrem poder enviar un missatge a tots els estudiants de la Universitat de 

Barcelona, considera que és una bona notícia perquè ens ha permès arribar a tot l’estudiantat, 

que coneguin els nostres posicionaments i crear un precedent que en un futur ens podrà servir.  

 

D’altre costat, cal destacar l’assumpte de la resolució del Rector que possibilitava que s’exigís 

tenir la càmera engegada durant els exàmens. Vàrem fer un fil de Twitter i en paral·lel es va 

convocar una reunió amb l’àrea acadèmica del Rectorat, la Vicerectora d’Estudiants, la Secretària 

General i el Delegat del Rector per a la Protecció de Dades per parlar-ne. No es va aconseguir 

que es canviés la Resolució, però sí que tingues una sèrie de garanties extres que es van 

implementar. També es va elaborar un informe sobre la situació durant el confinament a la UB a 

petició del Síndic de Greuges de Catalunya, que estava elaborant una investigació d’ofici sobre 

les universitats. El Secretari es va reunir, juntament amb la resta de representants d’estudiants 

del sistema universitari català, amb l’Honorable Consellera d’Empresa i Coneixement, Àngels 

Chacón sobre la situació de la Covid-19 i ens va informar de la rebaixa dels preus públics del 

30%.  

 

Cal destacar la creació de l’espai al web del Consell de l’Alumnat dedicat a la Covid-19. Agraeix 

a la Montse Massagué, secretària del Vicerectorat d’Estudiants, perquè gràcies a ella podem tenir 

el llistat de Cap d’Estudis i la forma de cercar els Coordinadors de Màster. La web està en constant 

actualització i demana als membres del Consell que facin suggeriments. 

S’obre torn d’intervenció i ningú intervé. 

 

5.2. Debat entorn a la situació actual 

 

El Secretari explica que l’objectiu d’aquest punt és debatre i parlar sobre com s’ha gestionat la 

pandèmia des de la Comissió Permanent i de la Secretaria, per a revisar què hem fet fins ara i la 

situació actual. S’obre torn de paraula.  

 

David Lloberas com a valoració general del Consell de l’Alumnat, i de la Comissió Permanent, vol 

agrair en primer cop la labor feta per tothom i creu que és l’esperit del Consell, servir pels 

estudiants. Dintre del que cap, considera que la posició del Rectorat ha estat dialogant, tot i que 

reconeix que hi ha hagut tensions que s’han pogut llimar. Queda un any de mandat i diu que s’ha 

de seguir treballant així. Admet que no serà un any fàcil, però cal treballar com fins ara i ampliant 



 

el nombre de persones que ja estan implicades. Aprofita la intervenció per fer una crida als grups 

a començar a fer una renovació dels seus representants per poder tenir membres del Consell de 

l’Alumnat.  

 

Francesc Almendros subscriu les paraules de David Lloberas. Creu que va ser un èxit la 

coordinació del correu del Covid-19 estudiants, tot i que no va ser una feina fàcil i expressa que 

està content d’haver pogut servir els estudiants. Explica que es van haver de desviar les consultes 

per l’acumulació massiva i que no som tècnics. El Covid ha ajudat a teixir millor relació amb el 

Rectorat, hem començat a tenir contacte amb les Vicerectores acadèmiques. Recorda que som 

65 de 90 i que si no hi posem empenta encara pot baixar més. Se suma a la crida de tots i totes 

per participar a les comissions i del Consell. 

 

Martí Leira agraeix la feina feta i admet que està segur que els representants han fet feina. 

Demana que es faci extensiva la possibilitat de treballar més enllà dels grups representants a la 

Permanent, cap a membres d’altres grups i individuals. Està clar que sempre som les mateixes 

persones i demana que es reparteixi més perquè així no s’ho carrega tot aquest òrgan.  

 

Francesc Almendros proposa la creació d’un grup de Whatsapp o qualsevol altra plataforma per 

tenir un canal més ràpid per comunicar-nos i aprofitar la voluntat d’algunes persones de fer feina, 

tot i no formar part de la Permanent extensa.  

 

El Secretari anota l’aportació i la Comissió Permanent l’estudiarà.  

 

Neus Matamoros agraeix la feina del Secretari i dels membres de la Comissió Permanent, així 

com els membres de la Comissió Acadèmica, no ha estat una cosa de sindicats o grups, sinó dels 

membres més actius. Entén el suggeriment del Martí Leira, però ha de dir que no ha estat quelcom 

partidista, sinó de la gent més activa. 

 

Martí Leira, respecte de la proposta del Francesc, la troba molt positiva i troba que de ben segur 

es trobarà una fórmula que sigui adient. Respecte l’aportació de la Neus, diu que espera haver-

se fet entenedor pel que fa a l’agraïment de la feina i esclareix que no era una gran crítica 

partidista. Diu que coneix la feina feta i n’ha fet de semblant, per això creu que hi ha membres 

que podrien ajudar a portar la feina a les Facultats.  

 



 

Neus Matamoros diu que entén per on anava la intervenció i demana disculpes. 

 

5.3. Propostes per al curs vinent 

 

El Secretari recorda que qualsevol membre del Consell de l’Alumnat pot enviar propostes fins a 

dos dies abans del Plenari i assegura que la Comissió Permanent les adoptaria formalment com 

a pròpies per a dur-les a debat. En aquest sentit, l’única proposta que s’ha rebut és de Fem-la 

Pública, que fa una sèrie de propostes per al curs vinent i han estat penjades amb la resta de la 

documentació. Dona la paraula a Daniel Carrillo per a explicar-les. 

 

Daniel Carrillo explica les propostes de forma resumida. En primer lloc, afirma que la situació 

derivada de la Covid-19 ens ha obligat a reajustar-nos de forma sobtada i tota l’activitat presencial 

s’ha hagut de fer de forma telemàtica, tot i que en alguns casos no s’ha fet de la forma en què 

l’estudiantat haguéssim desitjat. Per això, es decideix presentar la proposta per a començar el 

curs de manera més organitzada i amb més previsió. Esperen que la universitat es pugui adaptar 

per oferir una docència de qualitat al més semblant possible a l’anterior i si pot ser millorar-la. Una 

qüestió principal és que s’ha de tenir informació al més aviat possible pel que fa als horaris de les 

classes, quines seran presencials, quines telemàtiques i concretament que puguin ser gravades. 

Considera que no es pot deixar per últim moment i que l’estudiantat hem de saber-ho amb temps 

per poder combinar estudis amb altres obligacions.  

 

Les mesures de control són dinàmiques i que, tot i que s’han relaxat, cal tenir en compte que hi 

poden haver rebrots i es poden aplicar mesures antigues i noves. Per això, encara que algunes 

Facultats puguin reprendre l’activitat presencial, s’ha de tenir alguna previsió i tenir present el 

material, que hauria de ser telemàtic. No es pot permetre tornar a un model d’autoaprenentatge 

a cap assignatura i, d’altra banda, s’haurien de donar els continguts ajustats als crèdits de 

l’assignatura. Es demana que es formi el professorat per a dur a terme correctament les classes 

en línia i que els cursos siguin accessibles per a tots els estudiants, així com el manteniment del 

programa Connecta UB. Mentre es pugui mantenir la presencialitat, si no es pot fer tota la 

docència en aquesta forma, les classes magistrals haurien de tenir un valor baix en comparació 

amb els seminaris i pràctiques. Per tant, si no es pot fer presencial es proposa prioritzar les 

activitats pràctiques i de seminaris. S’ha de fer una previsió d’espais i tenir en compte les mesures 

de protecció de l’OSMA, així com conèixer les activitats presencials i telemàtiques. 

 



 

El document proposa que seria bo, a ser possible, per intentar reduir els desplaçaments, 

concentrar l’activitat docent en un o dos dies a la setmana per cada curs o una distribució 

intel·ligent. D’aquesta forma, reduiríem l’exposició de l’estudiantat. Reduir la mobilitat no implica 

renunciar a exigir la implementació de la T-Estudiant, que fa temps que es demana i que la 

situació socioeconòmica actual la fa més necessària que mai. S’hi afegeix una proposta sobre les 

avaluacions, que en alguns casos ha estat problemàtica, i que en casos en què es facin en línia 

es demana que es protocol·litzin les incidències amb antelació. Es demana apostar per un model 

d’avaluació continuada, en detriment d’exàmens finals memorístics i que no reflecteixen el 

coneixement adquirit. Finalment, es demana que es doni suport als estudiants que entraran a 

primer a la universitat, especialment per part del professorat i també de la representació 

estudiantil. 

 

Neus Matamoros agraeix la proposta de Fem-la Pública i s’hi suma. Creu que la Covid-19 ens ha 

ensenyat que si treballem juntes, treballem millor. Així com hem tingut informes del Secretari, 

estaria bé publicar un informe sobre les consultes que hem gestionat, però estaria bé fer 

comptabilitat i que vegi que si no hem arribat a la seva, hem arribat a altres. També es pot 

evidenciar qui ha treballat més o menys.  

 

El Secretari explica que, dintre de les enquestes d’equipaments que es passen cada any, s’ha 

preguntat sobre el Consell de l’Alumnat, amb especial menció a si es coneix o no el Consell i 

també enguany sobre la valoració del correu estudiants-coronavirus@ub.edu. Encara no hi ha les 

dades definitives, i en tot cas el Secretari trobarà la fórmula de fer-ho arribar a tothom, però amb 

el que sabem la valoració és superior al 6/10. S’ha de tenir en compte que és un dels serveis més 

ben valorats durant la pandèmia i que el coneixement del Consell és alt, per la qual cosa ens hem 

de felicitar i alegrar-nos-en. És fruit de l’esforç de tothom i s’ha d’agrair. 

 

El Secretari obre torn de paraula i ningú en fa ús. Per tant, proposa que s’adoptin les propostes 

de Fem-la Pública com a pròpies del Consell de l’Alumnat i es faria el mateix que amb els 18 

punts durant al Covid-19, és a dir, que si s’han d’ampliar es farà més endavant. L’esperit amb què 

la candidatura ha presentat les propostes és que del Plenari surtin algunes mesures pel curs 

vinent.  

 

S’inicia la votació i no hi ha cap vot en contra, ni cap abstenció. S’aprova, per tant, per unanimitat 

dels presents. 

mailto:estudiants-coronavirus@ub.edu


 

Votació: 
A favor: 15 
En contra:  
Abstencions:  
Total: 15 
 

6. Eleccions d’estudiants 

 

El Secretari indica que està explicat al darrer punt de l’Informe del Secretari. Bàsicament explica 

que les eleccions d’estudiants s’havien de celebrar enguany al maig, com tothom sap. A causa 

de la pandèmia s’han endarrerit i, en principi, tal com havíem comentat, s’havien d’aplaçar al 

novembre; però vist que no està implementat del tot el vot electrònic, que s’allargarà la matrícula 

i no podrem tenir un cens tancat, s’ha decidit allargar a proposta del Rectorat, i a la Comissió 

Permanent ens ha semblat bé, al 14 de maig del 2021.  

 

Admet que és una data molt allunyada i que és el Plenari qui hauria de validar aquesta, no ha 

estat possible per una qüestió de tempos, perquè el Consell de Govern es reunia abans. En tot 

cas, es va enviar un correu informant-ne. Es van valorar les diferents dates i l’altra alternativa era 

el maig, per la qual cosa per dos mesos tampoc valia la pena batallar i és una forma de deixar al 

màxim de temps possible a les candidatures per poder elaborar les seves llistes, que amb totes 

les qüestions que entren a través del nou Reglament d’eleccions es puguin adaptar. Les eleccions 

ja estan convocades, hi ha calendari electoral que es va enviar per correu.  

 

El Secretari admet que, des del punt de vista personal, li suposa un problema perquè implica 

allargar un any el seu mandat, però ho fa encantat perquè va adquirir un compromís i la seva 

voluntat és esgotar la legislatura fins al final. Finalment, dona per informat el Plenari i obre torn 

d’intervencions.  

 

7. Representació interuniversitària 

 

7.1. Ratificació dels càrrecs de la Universitat de Barcelona als òrgans de 

representació interuniversitària 

 

El Secretari explica que aquest punt de l’ordre del dia es va afegir a proposta de Francesc 

Almendros, perquè té una proposta sobre la taula que ell mateix procedirà a explicar al Plenari i 

que realment era el punt més idoni per tractar. 



 

 

Francesc Almendros exposa que la Coordinadora de Representants d'Estudiants de les 

Universitats Públiques (CREUP) ha de renovar la seva Executiva i la Presidència entrant vol 

comptar amb la nostra ajuda en aquest òrgan. Llavors, demana l’aval al Plenari per ser 

Vicepresident de Relacions Internacionals, tal com ha estat fent aquest darrer any com a 

coordinador del Comitè d’Assumptes Internacionals (CAI). Demana al Secretari si hi ha l’informe 

penjat. 

 

El Secretari avisa que es podrà consultar conjuntament amb la documentació del Plenari. 

 

Francesc Almendros diu que està relacionat amb el segon punt, de traspàs de la feina. Aquest 

càrrec implica ser la mà en relacions internacionals de CREUP i tenir contacte amb l’European 

Students Union (ESU) i l’Erasmus Student Network (ESN). Demana la confiança del Consell per 

presentar-se amb la resta de l’equip per a formar part de l’Executiva i s’ofereix per a resoldre els 

dubtes que calguin.  

 

El Secretari recorda que per a demanar torn s’ha de dir pel xat de la sessió. 

 

Neus Matamoros pregunta si l’òrgan és paritari, perquè té curiositat per saber com està la 

representació estudiantil a l’Estat espanyol. 

Francesc Almendros diu que s’alegra de la pregunta, perquè precisament un dels objectius de la 

nova Executiva és precisament que fos paritària i hi ha 4 dones i 2 homes. Creu que ha estat un 

punt fort a l’hora de canviar la representació estudiantil, que està tan masculinitzada, i es mostra 

content de poder formar-ne part. De fet, la nova Presidenta és una dona. 

 

Neus Matamoros indica que no té cap més pregunta pel fet que volia preguntar pel repartiment 

de les tasques. Recorda que en la majoria som feministes i que tocaria reivindicar el paper, per 

exemple, de les dones en el lideratge polític. Veu que a la sessió també hi ha assistit Maria Lecha 

i Dana Sánchez, que són dues membres de la Permanent i aprofita per agrair-los la seva feina, 

perquè no només representen a la candidatura de Fem-la Pública, sinó a totes les dones de la 

Universitat. Expressa que s’ha de dir que no hi ha dones gairebé a les llistes electorals i considera 

que s’ha de complir la normativa en matèria de paritat i després donar poder a les dones, que 

també saben parlar i pensar.  

 



 

El Secretari agraeix la intervenció de Neus Matamoros i indica que la nova presidenta es diu 

Andrea Paricio, estudiant de la Universitat Politècnica de València (UPV). Diu que està pendent 

de trucar-la, però no ha pogut fer per qüestions d’agenda, tot i que ella s’ha ofert per poder-nos 

trucar i explicar-nos el projecte. Com a UB sempre és una bona notícia, tal com va transmetre 

personalment a Francesc Almendros, que hi hagi representants de la nostra Universitat arreu i 

s’ha d’agrair que hi hagi gent disposada. Li desitja sorts i encerts en aquesta etapa.  

 

S’inicia la votació i no hi ha cap vot en contra, ni cap abstenció. S’aprova, per tant, per unanimitat 

dels presents. 

 
Votació: 
A favor: 15 
En contra: 0 
Abstencions: 0 
Total: 15 
 

7.2. Traspàs de la feina desenvolupada en aquest sentit 

 

El Secretari demana a Francesc Almendros que expliqui breument la seva tasca al capdavant del 

Comitè d’Assumptes Internacionals (CAI) de CREUP i, en tot cas, avisa que ha penjat el seu 

informe a la pàgina amb la documentació del Plenari, al punt que pertoca (7.2). En acabat, Pau 

del Pozo explicarà la feina desenvolupada al CEUNE i aquells que anem al CEUCAT ho faran 

també. 

 

Francesc Almendros s’ofereix als membres del Plenari per resoldre qualsevol dubte que sorgeixi 

de l’informe i també per a traslladar-ho a la nova Executiva de CREUP. La tasca desenvolupada 

ha estat principalment actuar i servir com a delegat a ESU, on s’ha estat treballant un social paper 

per demanar a la Comissió Europea la revisió dels costos directes i indirectes de ser estudiant. 

Una altra fita important ha estat la iniciació de la campanya Erasmus 500, que demana al 

Parlament i la Comissió europees l’ampliació de la beca Erasmus, perquè queda demostrat en 

diferents estudis que dels 250 o 300 euros que donen no són suficients i es proposa arribar als 

500. La Universitat de Barcelona s’hi ha sumat. 

 

El Secretari agraeix a Francesc Almendros la seva tasca i dona la paraula a Pau del Pozo. 

 



 

Pau del Pozo explica que el CEUNE es va celebrar el dijous 5 de març a Madrid i assenyala que 

el desplaçament no ha costat res a la UB, pel fet que ho assumeix tot el Ministeri i explica que hi 

ha alguna cosa que fins i tot no s’ha abonat. Respecte dels punts tractats, hi va haver l’informe 

del Ministeri que indica que no va ser gens diferent al contingut de la reunió del Ministre 

d’Universitats a la nostra Universitats. Aquests punts serien eliminació de les forquilles, els 

problemes amb les pràctiques, en relació amb les beques es va comprometre a l’eliminació dels 

requisits acadèmics. Va ser una demostració d’intencions, algunes que s’han executat i d’altres 

que veurem què passa.  

 

També exposa que es van fer eleccions a la Permanent de l’òrgan i alguns llocs de responsabilitat 

(comissions, observatoris...) i el sentit de vot es va decidir conjuntament amb el Secretari, tot i 

que no hi va haver cap problema, perquè es van votar les candidatures d’universitats públiques. 

Explica que al CEUNE hi ha totes les universitats de l’Estat, tant públiques com privades, i com a 

universitats públiques i membres de CREUP tenim el compromís de votar sempre membres 

també de la pública, perquè reflecteixen un posicionament similar al que pot tenir la UB.  

 

El punt que més es va tractar va ser el de les mocions, se’n presentaren 18 de tot tipus, des del 

coronavirus quan encara no érem molt conscients fins a altres temes. La UB, juntament amb la 

UdG, es va presentar una moció sobre el traspàs de la competència de beques a Catalunya, que 

es va acabar aprovant i que tenia el mateix contingut que la de l’any anterior i llavors no va 

prosperar.  

 

El Secretari agraeix la intervenció de Pau del Pozo i indica que, si la resta de membres del 

CEUCAT ho veuen bé, exposaria primer la feina al CIC i després explicarà el CEUCAT. Pel que 

fa al CIC, la Comissió d’Estudiants es va reunir per presentar el Decret de Preus, que és públic, 

s’han rebaixat un 30% tant per màster com per grau. Expressa que algunes universitats, com la 

UB, ja aplicaven aquesta rebaixa en els màsters amb els seus recursos propis i, per tant, el preu 

que es pagarà és el mateix. La Generalitat no està disposada a compensar les universitats pel fet 

d’haver assumit aquest cost, ni tampoc perquè puguin seguir baixant encara més el cost.  

 

Pel que fa a la Conferència General del CIC, també va tenir el mateix sentit, es va presentat el 

Decret de Preus i es varen explicar tota una sèrie de qüestions, que si algú vol consultar 

detingudament ho pot demanar al correu consell.alumnat@ub.edu.  
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Respecte del Consell de l’Estudiantat de les Universitats Catalanes (CEUCAT), el Secretari 

explica que existeix una Comissió Gestora formada per membres de totes les universitats, sense 

límit de persones per cadascuna. S’ha de dir que està agafant molt de protagonisme la Universitat 

Ramon Llull (URL), cosa que ens hauria de preocupar perquè implica que al capdavant del 

CEUCAT hi ha la universitat privada. Considera que hi ha un problema perquè tothom hauria de 

ser conscient dels interessos que defensem; les públiques defensem els nostres interessos, però 

les privades representen els seus, que són antagònics als nostres.  

 

A l’hora d’anar a les reunions, hi ha la visió que tothom busca el bé comú dels estudiants i realment 

considera que no és el mateix a la pública i la privada. Posa com a exemple que el Decret de 

Preus no afecta la privada i es pregunta si realment volem un futur Coordinador del CEUCAT que 

sigui de la privada i, per tant, no li afecti el Decret que és la cosa més important que es tracta 

cada any. Al final creu que no anem pel bon camí i des de la UB estem intentant destinar els 

esforços que podem, però al final aquestes persones, amb tot el respecte que es mereixen, estan 

tenint molt de temps per a dedicar-s’hi i no tenen la rigidesa dels nostres reglaments perquè no 

són Administració Pública, sinó que són empreses privades que es regeixen per normes privades 

i la Llei d’Universitats pel que pertoca. S’està intentant treballar en la Reforma del Reglament del 

CEUCAT per intentar adaptar-lo, a través d’un Grup de Treball, però haurà de ser aprovat per 

tots els Plenaris. No hauríem de patir perquè aquest Plenari haurà de decidir si l’avala o no, més 

enllà de la feina que es puguin fer les persones que estan a la Gestora. 

 

Dana Sánchez posa èmfasi en què és molt important treballar al CEUCAT i tornar a ser-hi 

presents, així com portar la línia, perquè a la darrera reunió va tenir molt de pes les privades i les 

universitats públiques van intervenir poc. Considera que com a Consell de l’Alumnat hem d’agafar 

una mica d’empenta i portar la veu de la pública, que és allò que tothom estem defensant.  

 

El Secretari diu que està d’acord amb Dana Sánchez. Explica que l’Acord de la Comissió 

Permanent establia un suplent, perquè la Llei 26/2010 així ho permet, i és Francesc Almendros. 

Es va demanar que assistís a la reunió i se’ns va denegar, no se sap molt perquè i creu que s’ha 

d’anar bastant amb compte amb les privades. Nosaltres treballem perquè cap estudiant quedi 

enrere i la universitat privada treballa perquè tinguin beneficis, no és el mateix model.   

 

Francesc Almendros vol agrair al Secretari i Dana Sánchez la feina feta i considera que hauríem 

d’adoptar la posició que tenen les universitats públiques al CEUNE. S’hauria de crear un lobby 



 

per unir les forces i anar a per totes junts, sense retrets entre les públiques perquè tenim altres 

agents que poden ser molt perillosos i no voldria veure seria una empresa portant l’educació de 

les universitats catalanes. Creu que cal potenciar el CEUCAT i especialment que estigui en mans 

d’universitats públiques, perquè certs temes no es tractarien o no se li donarien la importància 

que es mereixen. Demana que si el Plenari té alguna proposta el Grup de Treball estarà encantat 

de rebre-la i escoltar les idees. 

 

El Secretari agraeix la intervenció de Francesc Almendros i expressa que està d’acord amb la 

idea d’unir esforços amb la resta d’universitats públiques. D’altra banda, assenyala que està 

agafant molt de pes la UOC i no és una universitat pública, per la qual cosa caldrà anar amb cura. 

Considera que s’ha instal·lat el discurs que tothom defensa l’estudiantat i, sabent-li greu, expressa 

que no és cert; diu que tothom pot anar amb bona fe, però no tenim els mateixos interessos i que 

com a universitats públiques ens hem de saber defensar.  

 

Neus Matamoros surt de la sessió i el Secretari li agraeix l’assistència. En acabat, demana si algú 

vol intervenir i, en cas contrari, es procedirà al següent punt de l’ordre del dia.  

 

8. Mocions 

 

8.1. Moció de la candidatura Fem-la Pública respecte la rebaixa dels preus públics 

universitaris 

 

El Secretari dona la paraula a Dana Sánchez, en nom de Fem-la Pública, per a presentar la moció. 

Explica que sempre que algú vulgui enviar una moció o proposta, no hi haurà cap mena de 

problema. 

 

Dana Sánchez explica que a la moció, de forma resumida, es presenta la lluita de la reivindicació 

de la rebaixa dels preus públics universitaris. Després d’anys i anys de pujades i d’encariment, hi 

ha hagut moltes mobilitzacions per part de l’estudiantat i també hi ha hagut repressió contra 

estudiants que es mobilitzaven per la rebaixa.  

 

L’objectiu és celebrar la rebaixa del 30% que s’ha dut a terme pel curs vinent, però també 

expressa que no només volem aquesta xifra, que considera un primer pas, i que el moviment 

estudiantil continuarà lluitant per la rebaixa dels preus. Expressa que sense aquest moviment no 



 

hagués estat possible, per la qual cosa no s’hauria de penalitzar els estudiants per haver-ho 

reclamat. Són de la UB i creu que el Consell de l’Alumnat ha de defensar els estudiants acusats 

a causa de les mobilitzacions. 

 

El Secretari explica que els 13 estudiants i ex-estudiants encausats s’enfronten a tota una sèrie 

d’acusacions de diversos delictes. Es varen fer, fins i tot, detencions dies abans d’una vaga i totes 

les proves que hi ha són seguiments policials, que vulneren el dret a la intimitat. Se’ls imputa la 

mateixa pena i els mateixos delictes, cosa que considera que és estrany des del punt de vista 

jurídic; i se’ls demana 8 anys i mig per cap, un total d’uns 110 anys de presó.  

 

Ho qualifica de barbaritat i explica que hi ha un membre del Consell de l’Alumnat, per la qual cosa 

és de rebut donar suport als estudiants més enllà de tots els punts de la moció respecte la 

celebració de la rebaixa dels preus públics. Cal, al seu parer, encoratjar-nos a continuar rebaixant 

els preus públics i assolir models d’universitat més inclusius. Apel·la, finalment, a la presumpció 

d’innocència i considera que les peticions per manifestar-se són descabellades, i provenen de 

fitxers policials creats per motius ideològics.  

 

El Secretari obre torn d’intervencions i informa que hi ha algunes persones que han abandonat la 

sessió. Com que no hi ha cap intervenció, procedeix a la votació i no hi ha cap vot en contra, ni 

abstenció. 

 

Votació: 
A favor: 12 
En contra:  
Abstencions:  
Total: 12 
 
S’aprova la moció. 

 

8.2. Moció de la candidatura Fem-la pública de suport a la Sindicatura Electoral de 

l’1-O 

 

El Secretari dona la paraula a David Lloberas, en nom de Fem-la Pública, per a presentar la 

moció. 

 

David Lloberas diu que és una moció que presenten principalment, però no única, perquè afecta 

professors de la nostra universitat. Es vol donar suport a les persones que estan sent investigades 



 

i acusades per desobediència i usurpació de funcions per haver format part de la Sindicatura 

Electoral del Referèndum del Primer d’Octubre del 2017. Concretament els professors de la UB 

que estan sent processats són Jordi Matas i Marc Marsal i, per això, hi expressem el nostre suport 

i demanem que se’ls absolgui dels càrrecs que se’ls imputen, perquè entenen que és un judici 

polític. 

 

El Secretari agraeix la intervenció i obre torn de paraules. Com que ningú intervé, es procedeix a 

la votació i no hi ha cap vot en contra ni abstenció. 

 

Votació: 
A favor: 12 
En contra:  
Abstencions:  
Total: 12 
 
S’aprova la moció. 
 

9. Afers urgents i de tràmit 

 

El Secretari explica que no hi ha cap qüestió que s’hagi de tractar en aquest punt. 

 

10. Torn obert de paraules 

 
El Secretari obre el torn de paraules, però no hi ha cap intervenció. Finalment, agraeix 

l’assistència i la participació, especialment a aquelles persones que serà el seu darrer Consell de 

l’Alumnat. Els agraeix el servei que han fet a l’estudiantat de la UB i els desitja molta sort i encerts 

en aquesta nova etapa.  

 
S’aixeca la sessió a les 18.58 
 
 
El Secretari del Consell de l’Alumnat, 
 
 
 
 
 
 
 
 
Genís Vives Cantero 
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